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PROTOKÓŁ Nr XXIII/2009 
 

Dwudziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 
 odbytej w dniu 28 maja 2009 roku 

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 
przy ul. Konopnickiej 4 

 
Początek obrad rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 14.00  
 

Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej serdecznie przywitał 
wszystkich radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości. Następnie na sekretarza obrad 
powołał Panią Ewę Maculewicz. 

 
Po czym Pan Przewodniczący otworzył XXIII sesję Rady Miejskiej w Jezioranach 

oraz oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji – lista obecności radnych stanowi załącznik nr 11  
do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 
który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przystąpienia Gminy Jeziorany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi z siedzibą w Olsztynie przy ul. Lubelskiej 43d, 

2) powierzenia zadań własnych gminy dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółka  
z o.o. w Jezioranach, 

3) zmian w budżecie gminy, 
4) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 

deficytu na drogi publiczne, 
5) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 

deficytu na drogi publiczne wewnętrzne, 
6) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 

deficytu na zadania inwestycyjne oświatowe. 
      5. Przyjęcie protokołu XXII sesji. 
      6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
      7. Wolne wnioski i zapytania. 

 
Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze uwagi do porządku obrad? 
Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy w imieniu Burmistrza Jezioran zawnioskowała  
o wprowadzenie do porządku obrad następujących uchwał: 

1) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Powiatu Olsztyńskiego  
w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań z zakresu utrzymania 
bieżącego dróg w ciągach dróg powiatowych utwardzonych na terenie gminy 
Jeziorany w 2009 r.  
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2) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań  
z zakresu utrzymania bieżącego dróg w ciągach dróg wojewódzkich na terenie 
gminy Jeziorany w 2009 roku, 

3) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Lokalną Grupą 
Działania „Warmiński Zakątek”. 

 
Następnie Pan Przewodniczący zawnioskował o zdjęcie z porządku obrad pkt. 5- Przyjęcie 
protokołu XXII sesji. 
 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie zaakceptowała zaproponowane zmiany do porządku 
obrad. 
 
Po czym Pan Przewodniczący odczytał ostateczny porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przystąpienia Gminy Jeziorany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi z siedzibą w Olsztynie przy ul. Lubelskiej 43d, 

2) powierzenia zadań własnych gminy dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółka  
z o.o. w Jezioranach, 

3) zmian w budżecie gminy, 
4) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 

deficytu na drogi publiczne, 
5) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 

deficytu na drogi publiczne wewnętrzne, 
6) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 

deficytu na zadania inwestycyjne oświatowe. 
7) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Powiatu Olsztyńskiego  

w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań z zakresu utrzymania 
bieżącego dróg w ciągach dróg powiatowych utwardzonych na terenie gminy 
Jeziorany w 2009 r.  

8) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań  
z zakresu utrzymania bieżącego dróg w ciągach dróg wojewódzkich na terenie 
gminy Jeziorany w 2009 roku, 

9) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Lokalną Grupą 
Działania „Warmiński Zakątek”. 

      5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
      6. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła powyżej przedstawiony porządek obrad 
XXIII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach.  
 
Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Nie było.  
 
Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
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Pan Maciej Leszczyński – Burmistrz Jezioran przedstawił sprawozdanie z działalności 
między sesjami, które stanowi załącznik nr 10  do protokołu.  
 
Pan Przewodniczący zadał pytanie dotyczące wodociągu w Kramarzenie. „W zeszłym roku 
pamiętam jak skreślaliśmy z budżetu realizację tej inwestycji, czy w ogóle będziemy ją robić? 
Dlaczego lekką ręką żeśmy to wszystko wykreślili? Jakie tam były uzasadnienia? Czy się nie 
opłacało? Na dzień dzisiejszy złożyliśmy wniosek i dostajemy wszyscy przedstawicielstwa.” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „636.000 zł.” 
 
Pan Przewodniczący: „636.000, nie wiem może do Pana Burmistrza nie dotarła ta informacja, 
ale urzędnicy z gminy się ze mną kontaktowali, to pozwolenie na budowę jest nieważne. 
Minęły już 3 lata odkąd straciło ważność. W tym czasie kiedy trzeba będzie zwozić 
kompletne dokumenty trzeba zmobilizować urzędników, żeby przygotowali dokumenty, 
żebym mógł przygotować pozwolenie. Pan Darek Radziszewski nie podejmuje w ogóle 
tematu. Powinien tym się zająć ktoś doświadczony, kto dłużej pracuje, kto wie co trzeba 
zrobić.” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „może poprosimy kogoś z budownictwa?” 
 
Pan Przewodniczący: „nie nie, ja chciałem tylko żeby pan to wszystko słyszał, a urzędnicy 
dobrze wiedzą co mają robić, bo się ze mną kontaktowali.” 
 
Po czym na sesję został poproszony Pan Darek Radziszewski, który zajmuje stanowisko ds. 
wodociągów w Urzędzie Miejskim w Jezioranach.  
 
Pan Przewodniczący skierował pytanie do Pana Darka Radziszewskiego: „ulica Mostowa,  
to też jest nasza inwestycja?” 
 
Pan Darek Radziszewski odpowiedział, że nie. 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „więc kto finansuje tą inwestycję?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „my robimy ulicę Kościelną, a przy ulicy Mostowej prace prowadzi 
firma „MOST”. Właściciel sklepu będzie robił ulicę z tyłu. My przerabiamy jedynie ul. 
Kościelną i deszczówkę ulicy Mostowej. Nawierzchnię robi tylko firma „Most”. Zerwaliśmy 
tylko chodnik na ulicy Mostowej, w którym była stara deszczówka i położyliśmy nową.”  
 
Pan Przewodniczący powiedział, iż „decyzja straciła swoją ważność i na jakim jesteśmy 
etapie w tej chwili?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „w tej chwili geodeci mają zlecone na podstawie map cały zakres 
opracowania od nowa. Jak z panem rozmawiałem odnośnie tego pozwolenia, nie wiedziałem 
o naszej promesie z wojewódzkiego funduszu, tzn. promesę mamy do 13 sierpnia. Myślę, że 
się wyrobimy, tak jak mi obiecał pan starosta jak trafi do nich pełen komplet dokumentów,  
to w starostwie szybko pójdzie. Rozmowa była zaplanowana na 18-tego czerwca, ale okazało 
się po rozmowach jak dzwoniłem, że odbędzie się 13 sierpnia, także spokojnie się wyrobimy 
z tym Kramarzewem. Głównie chodziło o to, żebyśmy to w tym roku wykonali. Ważne jest 
też to, abyśmy nie wykonywali tego w grudniu i na szybkiego.” 
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Pan Przewodniczący: „18 kilometrów w tym roku mamy zrobić? 
 
Pan Darek Radziszewski: „tak 18 kilometrów, tj. sama magistrala przesyłowa plus 
pompownia.” 
 
Pan Przewodniczący: „magistrala?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „tak, sama magistrala bez przyłączy.” 
 
Radna  Romualda Szoka: „nie mówmy, że to będzie sieć wodociągowa.” 
 
Pan Darek Radziszewski: „ja mówię, że to będzie przesył, który będzie łączył starą sieć 
wodociągową we Franknowie i starą sieć wodociągową Kramarzewo pozwalający nam 
wyeliminować m.in. hydrofornię w Kramarzewie.” 
 
Pan Przewodniczący: „to trzeba tak napisać.” 
 
Pan Darek Radziszewski: „my nie mówimy o sieci wodociągowej.” 
 
Pan Przewodniczący: „o właśnie, nie mówimy o sieci wodociągowej.” 
 
Pan Darek Radziszewski: „Franknowo będzie spięte z Jezioranami i z Tłokowem, ponieważ 
mamy już pozwolenie na budowę sieci Tłokowa.” 
 
Na tym dyskusję zakończono.  
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przystąpienia Gminy Jeziorany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Olsztynie przy ul. Lubelskiej 43d, 

 
Pan Przewodniczący poinformował, iż jest zmiana do uchwały i poprosił Pana Darka 
Radziszewskiego, aby ją przybliżył. 
 
Pan Darek Radziszewski: „zmiana głównie polega na tym, że w tej chwili wykreślamy 
harmonogram wpłat na następne lata, wchodzimy do spółki tylko i wyłącznie z tymi dwoma 
udziałami, czyli z tysiącem złotych. Po prostu będziemy patrzeć co dalej się będzie działo. 
Jeżeli to wszystko będzie szło w dobrym kierunku, będziemy mogli wtedy już przy udziale 
wszystkich gmin, również miasta Olsztyn, dalej finansować tę sprawę. Więc te 113.000 zł, 
które były wczoraj omawiane na komisji mogą być przesadzone.” 
 
Pan Przewodniczący: „czy to znaczy, że będzie mniej?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „będzie mniej.” 
 
Pan Przewodniczący: „a nie lepiej jakby były w harmonogramie, tu gdzie są zawarte 
zaplanowane wielkości?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „nie, jeśli chodzi o procentowe wielkości udziałów to wszystko 
zostaje bez zmian. Tu chodzi o procentowy wkład wskaźnikowy. Jeżeli firma konsultingowa 
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znajdzie się, która to wybuduje, to znaczy zaprojektuje, wybuduje i później będzie z tego 
korzystała, gmina może wtedy włożyć większy wkład pieniędzy. Będzie restrukturyzacja tego 
zakładu gospodarki odpadami komunalnymi.” 
 
Pan Przewodniczący: „dług został pokryty z kapitału zapasowego, także w momencie kiedy 
stanie się spółka, każdy będzie odpowiadał z ilości udziałów w spółce, czyli my byśmy 
odpowiadali dwoma procentami.” 
 
Pan Darek Radziszewski: „zostało to tak zrobione, żeby gminy się bały. Nie ukrywam, że nie 
tylko my się baliśmy i państwo, ale też inne gminy podchodziły do tego tak, że po co wnosić 
do bankruta. Dlatego jeżeli to będzie oddłużone i jeżeli ta spółka zacznie funkcjonować przy 
udziale między innymi naszym i innych gmin, wtedy my też będziemy decydować o tej 
spółce. Ale ta spółka musi być czysta. Więc miasto Olsztyn wyszło tutaj, myślę z dobrym 
założeniem, żeby tą spółkę oddłużyć, żeby te gminy jednak przystąpiły do tego projektu. 
Narodowy fundusz jest przygotowany na to, żeby finansować te przedsięwzięcie w 55%.” 
 
Radna Romualda Szoka: „to on zostawił pieniądze dla nas specjalnie?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „tak, jest na przykład pominięty Poznań, bo była budowa czegoś 
podobnego w Poznaniu i jest to pominięte. A muszę państwu powiedzieć, że dogadały się 
dwa takie zwaśnione miasta w Polsce Bydgoszcz i Toruń i też podobny program będą 
wykonywać. Tyle miałbym do tej uchwały po prostu wykreślamy te udziały, wchodzimy  
z dwoma udziałami. W poniedziałek podpisuje Pan Burmistrz z Panią Skarbnik porozumienie 
w tej sprawie.” 
 
Pan Przewodniczący: „jest drugi termin na podpisanie porozumienia, niektóre gminy już 
podpisały w pierwszym terminie, nie obawiając się kondycji środków finansowych.”  
 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania  
do projektu uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXIII/267/09 
w sprawie przystąpienia Gminy Jeziorany do spółki pod firmą Zakład Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Olsztynie przy ul. Lubelskiej 43d 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu 

 
 

2) powierzenia zadań własnych gminy dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
Spółka z o.o. w Jezioranach, 

 
Pan Przewodniczący zapytał: „Panie Burmistrzu Pan przychylił się do propozycji zmiany  
do uchwały wypracowanej na posiedzeniu komisji?” 
 
Pan Zastępca Burmistrza odpowiedział, że tak.  
 
Radny Stanisław Kawecki: „czyli wykreślamy tylko w   § 1 pkt 7 słowo „utrzymanie” tak?  
 
Radna Romualda Szoka: nie. 
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Pan Zastępca Burmistrza poinformował, że pkt 6  § 1 uchwały  po wprowadzeniu propozycji 
brzmiałby następująco: „cmentarzy gminnych  w zakresie inwestycji”, a pkt 7: „urządzanie 
zieleni w zakresie inwestycji.”  
 
Radny Zbigniew Czabrycki dodał, że w paragrafie 3 punkt 2 wykreśla się słowa: „wraz  
z klasyfikacją budżetową.” 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że w tej chwili jest napisane, żeby spółka wykonała zadanie 
inwestycyjne na cmentarzu, polegające na odwodnieniu i położeniu polbruku, a przed 
cmentarzem zieleń.” 
 
Pan Przewodniczący: „ja rozumiem zakres powierzenia tego zadania, inwestujemy, 
zapisujemy w budżecie, że w tym roku realizujemy odwodnienie cmentarza, położenie 
polbruku i tak dalej i mechanizm realizacji tego przez zakład wodociągów, jak to ma się 
odbywać, według tego zapisu.” 
 
Pani Skarbnik: „regionalna spółka musi się wybierać drogą przetargu, jeżeli ta uchwała 
powstanie nie potrzebny będzie przetarg.” 
 
Pani Sekretarz: „to jest powierzenie zadania.” 
 
Pani Skarbnik: „ale zawieramy umowę na wykonanie, tak jak na każdą inwestycję. Nie 
przekazujemy dotacji, tylko zawieramy umowę. Z zamówień publicznych jest to według art. 
67. Można spółce powierzyć, ale ona musi wprowadzone mieć to w swoim statucie  
na podstawie uchwały rady.”  
 
Pan Przewodniczący: „zasada jest taka, że powinno to być zawarte na zasadzie umowy. 
Burmistrz sam decyduje, które zadania powierzy spółce, które remonty, usługi i wyda 
zarządzenie. Rada zarezerwuje pieniądze w budżecie na wniosek Burmistrza i Burmistrz 
zarządzeniem zdecyduje, które będą realizowane przez spółkę.” 
 
Pani Skarbnik: „w załącznikach 3 i 3a  zmian w budżecie gminy będzie wskazanie kto ma 
wykonywać zadanie. Będzie wskazana spółka i państwo będą to widzieli.”  
 
Pan Przewodniczący: „i określi zasady rozliczenia się z tego?” 
 
Pani Skarbnik: „tak, jasno.”  
 
Pan Przewodniczący: „jeśli my powierzymy to spółce i będzie to określona wielkość, to musi 
być pewna zasada rozliczenia tych środków realizowanych przez spółkę. To, że jest to nasza 
spółka, którą traktujemy na szczególnych warunkach, żeby mogła funkcjonować, ale musi to 
być też racjonalne wykorzystanie środków. Jednak ten element kontroli, który określi 
Burmistrz w tym zakresie, uważam, być powinien. Powinny być zasady kalkulacji kosztów.”  
 
Radna Romualda Szoka: „Panie Przewodniczący ja uważam, że jeśli zapisane jest  
w budżecie 170.000 zł jakaś kalkulacja musiała być zrobiona.” 
 
Pan Przewodniczący: „my zapisujemy kwotę z kalkulacją. Prawdziwa kwota występuje  
w momencie, gdy jest dokumentacja. Jesteśmy w stanie zrobić kosztorys wstępny i wtedy 
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wiemy, jaka jest rzecz. Musimy szacować, to jest kwota szacunkowa, a nie kwota wynikająca 
z rzeczywistych kosztów.” 
 
Radna Romualda Szoka: „Panie Przewodniczący ja jestem tutaj zaskoczona pana myśleniem, 
bo tyle inwestycji zrealizowanych, tyle pieniędzy przyznanych. Czy one są w ogóle nie 
rozliczane?” 
 
Pan Przewodniczący: „zawsze są rozliczane, zasady tego rozliczania określa Burmistrz.” 
 
Pani Skarbnik: „rozumiem pretensje Pana Przewodniczącego. Dodała, że szukaliśmy wyjścia, 
żeby wybrnąć z zamówień publicznych i jest to odpowiedź regionalnej izby obrachunkowej, 
żeby tak zrobić.” 
 
Pan Przewodniczący: „zgadza się.”  
 
Pani Skarbnik: „gdybyśmy tylko stanęli na zasadzie, że powierzamy to ma pan racje, dotacje, 
powierzanie zasady rozliczenia, kiedy mają pokazać, co i jak wszystko po kolei w każdym 
okresie zostało zrobione. Natomiast jeszcze raz wracam do tej kalkulacji wstępnej, my mamy 
wszystkie kalkulacje.” 
 
Pan Przewodniczący: ”kalkulacje wstępne.” 
 
Pani Skarbnik: „dam panu przykład cmentarza, panie Darku mamy kosztorys?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „powiedział, że jest projekt na cmentarz, a kwota, która jest 
przedstawiona w wysokości 170.000 zł to jest kwota z kosztorysu inwestorskiego. Na tą 
kwotę jest akurat podkładka, nie ma czegoś takiego, że my z sufitu bierzemy te 170 tysięcy.” 
 
Pan Przewodniczący: „z sufitu my patrzymy tworząc budżet. W grudniu 2008 nie wiemy 
jakie będą koszty realizacji w sierpniu 2009, a musimy to zaplanować, więc to jest 
sufitologia.” 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że jest sformułowanie, że powierzenie będzie następować na 
zasadzie umowy, ale ta umowa będzie na zadanie inwestycyjne, czyli będzie w niej termin 
wykonania i kalkulacja kosztów. 
 
Pan Przewodniczący zapytał, „czy z umowy tej wynika, jakie koszty mogą być 
kwalifikowane do tego przedsięwzięcia?” 
 
Pani Skarbnik: „to będzie na zasadzie umowy na inwestycyjne zadanie, my tylko się bronimy 
przed zamówieniami publicznymi.” 
 
Pan Przewodniczący: „w dzisiejszej dobie wszystkie przetargi, są rozstrzygane o trzydzieści, 
czterdzieści procent mniej niż samorządy przeznaczyły na to w budżecie. Firmy, które nigdy 
nie sięgały po małe kontrakty do miliona złotych, teraz biorą nawet w tych wielkościach jak 
zadania inwestycyjne.” 
 
Radna Romualda Szoka: „słuchajcie państwo ja bym cały ten paragraf wykreśliła, bo jest 
zbędny. Wystarczy, że rada zabezpiecza środki w budżecie gminy i wykonanie powierza się 
Burmistrzowi, a ta reszta jest niepotrzebna.” 
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Pan Przewodniczący: „jest propozycja pani Romualdy, żeby wykreślić paragraf trzeci co 
burzy cały porządek uchwały, ja myślę że to powinno zostać. To jest moja propozycja, czy są 
jeszcze jakieś propozycje? Musimy spytać Pan Burmistrza czy jakąś poprawkę Pan Burmistrz 
będzie zgłaszał.?” 
 
Pan Zastępca Burmistrza proponuje wykreślić w § 2 pkt. 3 i 4, pozostałe punkty zostawić. 
Uważa, że punkt 3 brzmiący: zasady sprawozdawczości powinien być wykreślony, bo i tak 
muszą się z tego rozliczyć i pkt. 4: zasady kalkulacji kosztów, bo przed podpisaniem umowy 
muszą przedstawić kosztorys.” 
 
Pan Przewodniczący: „każdy wykonawca wie, że musi przedstawić kalkulację kosztów. 
Powierzamy zadanie, chociaż musi to mieć mechanizm i powiedzieć, jakie koszty możecie 
kalkulować, jakich nie. Powierzam wam to zadanie i to jest ten mechanizm. Natomiast zapisu 
takiego by nie było w sytuacji, kiedy głównym czynnikiem jest cena rynkowa wykonania 
roboty. Wtedy każdy z nich schodzi z tej kalkulacji kosztów, żeby mieć jak najniżej. Wtedy 
nam jako zamawiającym jest zawsze lepsza sytuacja, kiedy dostajemy tą najtańszą ofertę  
i wtedy nas nic nie interesuje, bo każdy musi nam to przedstawić. W sytuacji powierzenia jest 
zupełnie inny mechanizm.” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „Panie Przewodniczący po tym kolejnym argumencie ja bym  
z paragrafu trzeciego wykreślił tylko w punkcie 2: wraz z klasyfikacją budżetową, czyli 
przychylam się..” 
 
Pan Przewodniczący: „dziękuje Panie Burmistrzu.” 
 
Pani Skarbnik stwierdziła, że chciałaby wprowadzić te rozliczenia.”  
 
Pan Przewodniczący: „o właśnie, czyli w paragrafie trzecim punkt trzeci zasady rozliczeń.” 
 
Następnie Radny Włodzimierz Suchocki zadał pytanie, czy „na cmentarz przeznaczone jest 
170.000 zł?” 
 
Pani Skarbnik: „to są 2 zadania.” 
 
Pan Darek Radziszewski: „odwodnienie i położenie alejki, polbruku, tu jest zapisane w 
budżecie 170 tysięcy jako całość, ale to będzie można podzielić na dwa etapy: odwodnienie, 
czyli drenaż, ta zieleń przy cmentarzu i położenie alejek.” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „wyjaśnijmy sobie jeszcze te pojemniki, dopóki pan Darek jest, 
czy naprawdę ich koszt wyniósłby 240.000 zł?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „konkretnie 249 888, 49 jest to 9 pojemników o pojemności 1,3 m³. 
Są to pojemniki na selektywną zbiórkę odpadów, czyli szkło, papier, plastik i pojemniki na 
odpady komunalne. Pojemniki będą usytuowane w następujący sposób: cztery sztuki przy 
ulicy Kościuszki, za sklepem Pana Compy i 5 pojemników przy Hanki Sawickiej. Jeden 
pojemnik kosztuje około 20.000 zł. + VAT. Zbudowanie tych pojemników, czyli wylanie  
i zbudowanie ławy, to jest na zasadzie takiej, jest komora betonowa wstawiona w wykop na 
fundament i w tą komorę wchodzi pojemnik. Komora jest szczelna, czyli możliwość dostania 
się wody istnieje tylko wtedy, kiedy się wyciągnie pojemnik i ewentualnie wleje się wody. 
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Nie ma możliwości dostania się wody z zewnątrz do pojemnika. Jest to specjalny beton i on 
będzie szczelny, oczywiście jakieś tam możliwości dostania się wody mogą być. Dlatego 
pojemnik główny będzie stał troszeczkę wyżej niż dno pojemnika w którym będzie stał, nie 
będzie zadaszone. Nad ziemią będzie wystawało tylko zadaszenie z otworami. Na papier 
będzie otwór trójkątny, do innych będą to otwory kwadratowe a do odpadów komunalnych 
będą to tak zwane zsypy podnoszone.” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „jeżeli chodzi o zsyp, to będzie na wysokości metra 
prostopadłościan, odciągamy klapę zamykamy i to jest już zamknięte.” 
 
Pan Darek Radziszewski: „w pojemnikach komunalnych będzie pod spodem klapa, która nie 
pozwoli wrzucić większych elementów. Nie będzie możliwości wrzucenia większego 
elementu żeby to zapchać. Zrobiłem zdjęcia tych pojemników, które stoją teraz, a zobaczą 
państwo jak będą wyglądać nowe pojemniki. Estetyka miasta się poprawi. Po za tym nie ma 
tego odoru, nie ma tego gnicia.” 
 
Radna  Romualda Szoka: „na 9 pojemników trzeba będzie samochód kupić?” 
 
Pan Darek Radziszewski: „nie sądzę, są inne możliwości załatwienia tego, to jest tylko 
kwestia podniesienia tego pojemnika i przestawienia klapy. To może być tylko koparka, która 
podniesie ten pojemnik i przestawi na przyczepę i wysypie to.” 
 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  jednogłośnie  

          podjęła uchwałę Nr XXIII/268/09 
w sprawie powierzenia zadań własnych gminy dla Zakładu Wodociągów  

i Kanalizacji Spółka z o.o. w Jezioranach 
            stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu 

 
3) zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła  projekt uchwały, który stanowi załącznik 
nr   3 do protokołu.  
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania do 
projektu uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXIII/269/09 
                  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok 

stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu 
 
 

4) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 
planowanego deficytu na drogi publiczne, 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła  projekt uchwały, który stanowi załącznik 
nr   4 do protokołu.  
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Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania do 
projektu uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXIII/270/09 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 

planowanego deficytu na drogi publiczne 
stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu 

 
 

5) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 
planowanego deficytu na drogi publiczne wewnętrzne, 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła  projekt uchwały, który stanowi załącznik 
nr   5 do protokołu.  
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania do 
projektu uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 11  radnych. 
Rada w wyniku głosowania  przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXIII/271/09 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 

planowanego deficytu na drogi publiczne wewnętrzne 
stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu 

 
 

6) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 
planowanego deficytu na zadania inwestycyjne oświatowe, 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła  projekt uchwały, który stanowi załącznik 
nr   6 do protokołu.  
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania do 
projektu uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXIII/272/09 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 

planowanego deficytu na zadania inwestycyjne oświatowe 
stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu 

 
7) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Powiatu 

Olsztyńskiego w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań z zakresu 
utrzymania bieżącego dróg w ciągach dróg powiatowych utwardzonych na 
terenie gminy Jeziorany w 2009 r.  

 
Pan Przewodniczący: „dzisiaj wpłynęło pismo do Starostwa w sprawie remontu drogi w 
Tłokowie i drogi w Wójtówce. Czy to jest w ramach tego porozumienia?” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: nie, cały czas tam jest odkrzaczanie.” 
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Pan Przewodniczący: „czyli tam jest odkrzaczanie, tam jest inwestycja, budowa chodnika.” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „Szkoła Ponadgimnazjalna mimo, że nie jest szkołą powiatu 
została wciągnięta w kolejny już program, więc o naszej szkole Ponadgimnazjalnej pamiętają. 
Nasz udział w tym, to jest 15-20%, ale jest inicjatywa powiatu i w ramach takiej dobrej 
współpracy, niekoniecznie na tym odcinku drogi, są jeszcze inne sprawy w starostwie od 
których jesteśmy uzależnieni.” 
 
Radna Romualda Szoka: „Panie Burmistrzu, a czy przejmowanie tych wszystkich spraw dróg 
powiatowych, czy to nie za bardzo obciąża naszego budżetu, przecież złotówka do złotówki i 
gmina jest coraz bardziej zadłużona już na 22 miliony. Gmina jeszcze nie była tak zadłużona. 
Ja się cieszę, że Pan Burmistrz ma taki zapał, widzi potrzeby, my też to widzimy, ale w miarę  
potrzeby wzrasta  apetyt. My zaraz stąd odejdziemy, ale ludzie tu zostaną, to jest bardzo 
poważne zadłużenie. To dobrze, że pan Burmistrz ma takie zapędy, że chce to wszystko robić, 
ale myślę, że teraz poszło się już trochę za daleko z tym wszystkim, trzeba selekcjonować tam, 
gdzie są dofinansowania a nie tylko swoje dokładać.” 
 
Radny Stanisław Kawecki: „o deficycie wiadomo już było przy uchwalaniu budżetu na ten 
rok, skoro zadecydowaliśmy się przy uchwalaniu budżetu na jakiś deficyt i to bardzo 
poważny, nie  należy tego lekceważyć.” 
 
Radna Romualda Szoka: „kryzys finansowy idzie dopiero na koniec roku.” 
 
Pan Przewodniczący: „rozumiem obawy Pani Romualdy, rzeczywiście to jest kwota 
niesamowita, ale z jednej strony pamiętajcie, że nie nakładaliśmy Burmistrzowi ograniczenia 
w inwestycjach. Wiadomo, że część inwestycji nie zostanie zrealizowana, bo albo nie 
zdążymy z dokumentacją, albo nie dostaniemy dofinansowania. Gmina będzie się starać 
znaleźć możliwości dofinansowania tych inwestycji. Ja jestem za tym, żeby w ten sposób dać 
Burmistrzowi możliwość realizacji tej inwestycji. Niebezpieczeństwem by było gdybyśmy 
my jako Rada wyrazili zgodę na zaciągnięcie kredytu na duże inwestycje i trzeba wiedzieć, 
kiedy powiedzieć stop, dość. Nie bierzemy kredytu, bo musimy mieć zbilansowany budżet. 
Popatrzcie Państwo na ten harmonogram spłat, który dostaliśmy. Tak naprawdę przyszły 
Burmistrz przychodząc do pracy będzie sprawdzał tylko, kiedy przychodzi subwencja i będzie 
nosił pieniądze na to tylko, żeby spłacać kredyty. Taka będzie jego działalność. Ja uważam, 
że teraz od państwa mądrości zależy tylko, że jeżeli w jakimś momencie z jakiegoś powodu 
nie uda nasię zdobyć dofinansowania, że nie będziemy desperatami i nie weźmiemy na to 
kredytu. „ 
 
Radna Romualda Szoka: „ale Panie Przewodniczący dzisiaj podejmujemy uchwały, że 
bierzemy 40 tysięcy na jeden odcinek drogi, 40 tysięcy na drugi i tu się nazbiera.” 
 
Pan Przewodniczący: trzeba przeanalizować sens tych wszystkich inwestycji, bo jeżeli mamy 
robić tylko z kredytów, a nie z dofinansowania to rzeczywiście jest niebezpieczeństwo. 
Drugie stwierdzenie róbmy teraz, bo robota jest tańsza, ale warunkiem jest ta taniość w 
wyniku przetargu. My zrezygnowaliśmy z tej formy, bo sami będziemy mówić inwestorom, 
za ile będziemy robić. Pytanie czy rzeczywiście będzie taniej. Miejmy nadzieje, że uda się 
zdobyć środki i ten deficyt budżetowy zmniejszy się.” 
 
Radny Stanisław Kawecki: „Pani Skarbnik czy mogłaby Pani zsumować kredyty, które 
zaciągnęliśmy w tym roku, jaka to już jest kwota?” 
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Pani Skarbnik: „do tej pory jest to kwota niewielka 1 200 000.” 
 
Radna Romualda Szoka: „my podejmujemy teraz takie uchwały, gdzie pieniądze powinny 
być podejmowane ze środków własnych, a nie z kredytu. Z takich drobnych pieniędzy 
zbierają się miliony.” 
 
Radny Zbigniew Czabrycki: „proszę państwa ja myślę tak, że obawy każdy z nas ma, ale 
szkoda, że dopiero teraz. Dwa lata dbaliśmy o drogi wojewódzkie i szły pieniądze z budżetu i 
w tej chwili mamy przestać i te dwa lata, kiedy wydawaliśmy pieniądze wyrzucić w błoto? 
Jeżeli nie będziemy tego dalej pielęgnowali to wrócimy do punktu wyjścia. Pan Burmistrz 
obrał strategię, my tę strategię w większości zaakceptowaliśmy i ciężko teraz wycofać się w 
pół drogi.” 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „Szanowna Rado, ponieważ zaczynamy uciekać od tematu, Pani 
Szoce chodzi o całe zadłużenie w wysokości 22 milionów złotych, a my skupiliśmy się na 
jakimś drobnym wycinku. Mając wykształcenie, jeśli chodzi o rachunkowość mogę państwa 
wraz z panem Burmistrzem zapewnić, że czuwamy nad tym, żeby pewnych wskaźników nie 
przekroczyć i proszę być spokojnym, że kwota 35 % zadłużenia za 2008 rok, za 2009 nie uda 
się przekroczyć. Oczywiście należy sobie zadać pytanie, w jakim tempie należy pójść. Apetyt 
naszego społeczeństwa tak wzrósł, że jak tu zrobiliście to zróbcie i to. Po objęciu funkcji 
Burmistrza przez pana Macieja Leszczyńskiego jest inne spojrzenie na dynamikę rozwoju 
gminy. My wszystkie możliwe aspekty dotyczące rozwoju bierzemy pod uwagę, wiemy o 
niebezpieczeństwach. Każda uwaga wasza budzi we mnie niepokój wewnętrzny i daje mi do 
myślenia. Takie dyskusje są nam potrzebne. Chciałem zapewnić, że ten niepokój w nas jest, w 
liczbach siedzimy na okrągło i kontrolujemy je. Mamy nadzieje, że w kwietniu 2011 
stwierdzimy, że kontrola była pełna i, że kondycja budżetu gminy jest taka, że kolejni będą 
mogli kontynuować tę ideę. Dziękuję.” 
 
Radny Stanisław Kawecki: „jest to najlepszy moment na uświadamianie sobie, jaka duża 
odpowiedzialność ciąży na nas, na Panu Burmistrzu, na pracownikach, ale przede wszystkim 
na radzie. Albo głosujemy za jakimś budżetem, za jakimiś rzeczami, które robimy i ponosimy 
ryzyko, albo głosujemy przeciw i ponosimy ryzyko oskarżeń ze strony mieszkańców, że nic 
się nie robi.” 
 
Pan Przewodniczący: „uważam tak, że jeżeli Pan Burmistrz chce i ma możliwość zdobycia 
środków to nie należy go ograniczać. Trzeba pozwolić realizować mu ten budżet w takiej 
wielkości. Ale jeżeli realizacja inwestycji ma polegać na braniu kredytów, to rzeczywiście to 
jest bez sensu. W sytuacji, kiedy dostaniemy dofinansowanie na tą dużą inwestycję 
kanalizacyjną Tłokowa i wodę możemy się zachwiać. Budżet może popłynąć.” 
 
Pani Skarbnik: „w zależności jak będzie w państwie, wszyscy wiemy o tym kryzysie. On 
dosięga i nas.” 
 
Pan Przewodniczący: „pierwsze symptomy kryzysu, w instytucjach rządowych, gdzie nie ma 
pieniędzy na realizację podstawowych rzeczy, ten problem pojawił się już pod koniec roku 
2008 w policji i wojsku, gdzie zbrakło pieniędzy na bieżące wydatki. Nie było pieniędzy na 
wykonanie zamówienia. W tej chwili powinna być nowelizacja budżetu, żeby zobaczyć jak to 
wygląda, nikt tego nie robi. Ministerstwo musi ciąć wszędzie, najchętniej nie sobie, ale nam. 
My być może powinniśmy realizować inwestycje w takim zakresie, ale musimy być 

 



 13

przeświadczeni, że ten sposób finansowania, który wybraliśmy jest najtańszy. Jeżeli my 
zaangażujemy się w to i nasz wkład finansowy będzie mniejszy, z racji tej, że wykonawcy nie 
wezmą sobie górnych pułapów, to jest szansa, że ten deficyt w naszym budżecie będzie 
mniejszy. Tylko z drugiej strony nie wolno zwalniać Burmistrza i jego służb od szukania 
pieniędzy na dofinansowanie. Kredyt można wziąć, w każdej chwili, oczywiście, jeżeli się ma 
zabezpieczenie. Trzeba pisać dobre projekty, żebyśmy dostali tą kasę.” 
 
Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania do projektu 
uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXIII/273/09 
w sprawie udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Powiatu 

Olsztyńskiego w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań z zakresu utrzymania 
bieżącego dróg w ciągach dróg powiatowych utwardzonych  

na terenie gminy Jeziorany w 2009 r. 
stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu 

 
 

8) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań  
z zakresu utrzymania bieżącego dróg w ciągach dróg wojewódzkich na 
terenie gminy Jeziorany w 2009 roku, 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania do projektu 
uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXIII/273/09 
w sprawie udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Zarządem Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w zakresie współdziałania przy prowadzeniu zadań  
z zakresu utrzymania bieżącego dróg w ciągach dróg wojewódzkich 

 na terenie gminy Jeziorany w 2009 roku, 
stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu 

 
 

9) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Lokalną 
Grupą Działania „Warmiński Zakątek”. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są uwagi i pytania do projektu 
uchwały? 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. 
Rada w wyniku głosowania  przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXIII/273/09 
w sprawie upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Lokalną 

Grupą Działania „Warmiński Zakątek” 
stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu 

 
      Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
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Nie było. 
 
     Ad. 6. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Pan Zastępca Burmistrza: „W gazecie samorządowej jest ranking gmin, kto z państwa będzie 
chciał zobaczyć to zrobimy ksero. W rankingu jest rozpatrywanych 116 gmin, pod względem 
wydatków, inwestycji, wydatków na mieszkańca, inwestycji na mieszkańca. I tak, w kwestii 
wydatków gmina Jeziorany ma pozycję 40, w ubiegłym roku była na pozycji 42. Mamy 
6,63% wzrost wydatków w stosunku do roku 2007-2008. Jeżeli chodzi o inwestycje to z 
pozycji 19 spadliśmy na pozycję 30. Odnośnie wydatków na mieszkańca to z pozycji 21 
przeszliśmy na pozycję 18. Jeżeli chodzi o inwestycje na jednego mieszkańca, mieliśmy 
pozycję 8 i teraz utrzymaliśmy pozycję 8. W rankingu gmin miejsko-wiejskich zajmujemy 
pozycję 4. Pierwszą pozycję ma Gołdap, Mikołajki, Orzysz, czwarte są Jeziorany, a potem 
Węgorzewo i Zalewo. Natomiast biorąc to wszystko pod uwagę to zajmujemy 11 miejsce. 
Zatem w rankingach biorąc pod uwagę naszą wielkość, ilość mieszkańców jesteśmy w 
okolicach pierwszej dziesiątki.” 
 
Radna Romualda Szoka: zapytała, co z tym drzewem na ul. Krzywej? 
 
Radny Wiesław Budrewicz: „Starostwo nie wyraziło zgody na wycięcie drzewa. W tym roku 
złożyli wszyscy petycję, chcieli drzewo wyciąć, ale przyjechali ze Starostwa i nie pozwolili 
wyciąć.” 
 

W związku z tym, że porządek obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach został 
wyczerpany Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach zakończył obrady XXIII sesji 
dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 
 
 
        Protokołowała                                                        Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 
 
    Anna Gleszczyńska                                                                    Ewa Maculewicz 
 

 


